
Protokół Nr 45/2023 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 19.06.2023 r. o godz. 

15.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kołaczkowie. 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska. 

Powitała zaproszonych gości oraz pracowników UG - lista obecności w załączeniu. 

Wójt Teresa Waszak wniosła o wprowadzenie dodatkowych punktów do przedstawionego 

porządku obrad:  

⎯ Wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy gruntu, stanowiącego własność Gminy Kołaczkowo na okres 10 lat. 

⎯ Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej dz. nr 361/1 na rzecz 

użytkownika wieczystego, położonej w miejscowości Borzykowo. 

⎯ Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej dz. nr 361/2 na rzecz 

użytkownika wieczystego, położonej w miejscowości Borzykowo. 

 

Przyjęty porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 44. 

4. Określenie wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na świadczenie usług w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 

lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie gminy Kołaczkowo. 

5. Przyjęcie „Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną 

i paliwa gazowe dla Gminy Kołaczkowo”. 

6. Wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy gruntu, stanowiącego własność Gminy Kołaczkowo na okres 10 lat. 

7. Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej dz. nr 361/1 na rzecz 

użytkownika wieczystego, położonej w miejscowości Borzykowo. 

8. Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej dz. nr 361/2 na rzecz 

użytkownika wieczystego, położonej w miejscowości Borzykowo. 

9. Powołanie zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

10. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Kołaczkowo za 2022 rok. 

11. Informacja o wykonaniu budżetu Gminy Kołaczkowo za 2022 rok. 

12. Przedłożenie projektów uchwał w sprawie: 

a) udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Kołaczkowo. 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Kołaczkowo za 2022 r. 

c) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kołaczkowo za 2022 rok. 

13. Upoważnienie Wójta Gminy Kołaczkowo do dokonywania zmian w uchwale 

budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych 

z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa. 



14. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2023 rok.  

15. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaczkowo na lata 

2023 - 2030.  

16. Wolne głosy i wnioski. 

 

Głosowanie w sprawie wprowadzenia zmian do porządku obrad. 

Wyniki głosowania Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 2 

Ad.3 

Protokół z 44 komisji wspólnej został przyjęty. 

Wyniki Głosowania Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 2 

Ad. 4 

Olga Pietrzykowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wymagań jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy 

Kołaczkowo. 

Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

Ad. 5 

Jolanta Frątczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji założeń 

do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Kołaczkowo”. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała jak miałaby wyglądać gazyfikacja 

wyspowa z ternu Gminy Pyzdry. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że w przedstawionym programie jest to bardzo dokładnie 

opisane. Wszelkie działania zmierzają w kierunku odnawialnych źródeł energii. 

Radna Ewa Zgolińska zapytała, czy w Borzykowie będą przywrócone wcześniejsze godziny 

włączania się oświetlenia ulicznego. Twierdzi, że mieszkańcy wnioskują, aby w zamian 

oświetlenie było wyłączone w godzinach nocnych. 

Wójt Teresa Waszak uważa, że nie ma potrzeby zmiany godziny włączania oświetlenia 

ulicznego. Natomiast należy zmierzać w kierunku wymiany lamp na energooszczędne.  

Na salę obrad wszedł radny Krystian Konieczny. 

Ad. 6 

Anna Cichowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy gruntu, stanowiącego 

własność Gminy Kołaczkowo na okres 25 lat. Nieruchomość stanowi własność Gminy 

Kołaczkowo i położona jest w Kołaczkowie dz. nr 153/33. 

Wyniki głosowania Za: 13, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

 

 

 



Ad. 7  

Anna Cichowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej na rzecz użytkownika wieczystego, położonej w miejscowości 

Borzykowo. Nieruchomość gruntowa oznaczona jest jako dz. nr 361/1 o powierzchni 0,1293ha. 

Wyniki głosowania Za: 13, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Ad. 8 

Anna Cichowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej na rzecz użytkownika wieczystego, położonej w miejscowości 

Borzykowo. Nieruchomość gruntowa oznaczona jest jako dz. nr 361/2 o powierzchni 0,2696ha. 

Wyniki głosowania Za: 13, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Ad. 9 

Monika Nowak poinformowała, że Kolegium Sądu Okręgowego w Poznaniu ustaliło, że Rada 

Gminy Kołaczkowo ma wybrać 1 ławnika do Sądu Rejonowego Poznań – Grunwald i Jeżyce 

do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. Wobec powyższego rada gminy ma 

obowiązek powołać zespół ds. Zaopiniowania kandydatów na ławników.  

Wyniki głosowania Za: 13, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 0, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Ad. 10 

Wójt Teresa Waszak poinformowała, że raport o stanie Gminy Kołaczkowo za 2022 rok został  

przedstawiony do 31 maja. Szczegółowe omówienie zostanie przedstawione na sesji rady 

gminy. 

Ad. 11 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Kołaczkowo za 2022 rok. Dochody budżetu gminy w 2022 wyniosły 46.618.065,40 zł, a ich 

realizacja stanowiła 97,90 % planu wynoszącego 47.616.395,85 zł. Dochody bieżące 

zaplanowano w kwocie 40.222.578,38 zł, a wykonano w kwocie 40.141.959,87  zł, co stanowi 

99,80%  założonego planu, natomiast dochody majątkowe zaplanowano w kwocie 

7.393.817,47 zł, a wykonano w 87,59% tj. w kwocie 6.475.105,53 zł. Największy udział w 

wykonanych dochodach stanowiły dotacje i dochody celowe na zadania bieżące, była to kwota 

14 288 598, i te dochody stanowiły 35% ogólnych dochodów. Kolejną grupą pod względem 

wielkości były dochody z tytułu subwencji ogólnej (czyli subwencja oświatowa i 

wyrównawcza) wykonanie w kwocie 10 288 598,00 zł, co stanowiło 25% ogólnych dochodów, 

dochody z tytułu udziałów w podatkach PIT i CIT wykonane zostały w kwocie 6 490 200,00 zł 

i stanowiły 16% ogólnych dochodów. Pozostałe dochody m.in. z tytułu podatków lokalnych i 

opłat wykonane zostały w kwocie 9 074 893,00 zł i  stanowiły  19 % ogólnych dochodów. 

Natomiast dochody majątkowe zostały wykonane w kwocie 6 476 105,00 zł i stanowiły 14 % 

ogólnych dochodów. Wydatki budżetu zaplanowano w kwocie 50.309.119,86 zł, a wykonano 

w kwocie 43.428.674,27 zł, co stanowi 86,32% planu rocznego. Wydatki bieżące wykonano na 

poziomie 34.838.012,02 zł tj. w 91,01% planu, z tego na oświatę  i wychowanie oraz 

edukacyjną opiekę wychowawczą  przeznaczono kwotę 11 816 277,00 na pomoc społeczną i 

rodzinę wydatkowano 7 863 511,00 zł, na administrację publiczną 3 946 152,00 zł. Wydatki 

majątkowe wykonano w kwocie 8.590.662,25 zł tj. 71,42 % planu. Na koniec grudnia 2022 r. 



jak również na dzień dzisiejszy Gmina Kołaczkowo nie posiada żadnego zadłużenia, zostały 

spłacone wszystkie zobowiązania. Budżet zamknął się nadwyżką w wysokości 3.189.391,13 

zł. 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła również sprawozdanie finansowe. W bilansie 

wykazane aktywa i pasywa na koniec roku 2022 wynosiły 8 782 537,08 zł, w tym po stronie 

aktywów: 

1.Środki pieniężne budżetu na rachunkach bankowych 8 749 183,59 zł 

2.Należności i rozliczenia - kwota 33 353,49 zł, w tym: 

a) Należności od budżetów w kwocie 33 039,84 ( podatek od czynności cywilno-prawnych za 

rok 2022, który wpłynął na r-k budżetu w 2023 roku kwota 2 758,00 oraz zwrot dotacji 

przedmiotowej z ZGKiM w kwocie 30 281,84 zł); 

b) Pozostałe należności i rozliczenia 313,65 zł , kwota dotyczy należnego podatku VAT. 

Po stronie pasywów w bilansie wykazano: 

1.Zobowiązania 266 121,79 , z tego: 

a) zobowiązania wobec budżetów 255 118,31 zł (zwroty niewykorzystanych dotacji do WUW 

oraz PFRON-u w kwocie 90 369,31 należny US podatek VAT za 2022 r. zapłacony w 2023 r. 

w kwocie 164 749,00 zł). 

b) Pozostałe zobowiązania 11 003,48 zł (podatek VAT do rozliczenia z ZGKiM 10 816,30 zł 

oraz zobowiązanie z tytułu mylnej wpłaty 187,18 zł). 

c) Aktywa netto budżetu 7 970 543,29 zł w tym: 

- wynik wykonania budżetu za 2022 rok 3.189 391,13 zł; 

- nadwyżka budżetu 4 314 117,02 zł; 

- niewykonane wydatki  1 124 273,18; 

- wynik na operacjach niekasowych 1 727,29 zł (przeksięgowanie różnic w podatku 

VAT z lat poprzednich) 

- rezerwa na niewygasające wydatki 1 124 725,89 zł 

- skumulowany wynik budżetu 3 654 698,98 zł 

d)  Rozliczenia międzyokresowe 545 872,00 zł ( rata subwencji oświatowej, która wpłynęła 

w grudniu 2022 na styczeń 2023 r.) 

Skarbnik szczegółowo omówiła wydatki inwestycyjne. Realizacja montażu wodomierzy 

została przeniesiona do wydatków niewygasających, ponieważ wodomierze nie są jeszcze 

wszystkie założone. 

Sekretarz Ilona Orakowska wyjaśniła, że wykonawca nie wywiązał się z umowy i nie realizuje 

wymiany wodomierzy. Pomimo przeprowadzonych rozmów stanowisko wykonawcy pozostało 

bez reakcji i spowodowało to rozwiązanie umowy. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała jak będzie uregulowana sprawa faktur, 

ponieważ teraz odbiorca nie wie kiedy zostanie wystawiona faktura, a stawka za wodę i ścieki 

wzrosła.  

Sekretarz Ilona Orakowska poinformowała, że Zakład  posiada od tygodnia program 

do fakturowania. Wcześniej rachunki były naliczane ręcznie.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że w interesie ZGKiM jest to, by systematycznie były 

wykonywane odczyty wodomierzy i wysyłane faktury. Nie przewidzieliśmy tego, że 

wykonawca nie wywiąże się z umowy. Teraz należy zrobić inwentaryzację, ponieważ nie 



zostały dostarczone protokoły odbioru. Jest to również potrzebne do rozliczenia się 

z wykonawcą. 

Radny Krystian Konieczny zapytał, jak przedstawia się wykonawstwo zastępcze.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że kierownik ZGKiM skłania się do tego, aby pozostałe 

wodomierze założyli pracownicy Zakładu.  

Ad. 12 

Przewodnicząca Danuta Grabowska poinformowała, że przedłożone projekty uchwał 

w sprawie: udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Kołaczkowo, zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Kołaczkowo 

za 2022 r., udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Kołaczkowo za 2022 rok będą poddane 

pod głosowanie na sesji rady gminy. 

Ad.13 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta 

Gminy Kołaczkowo do dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie 

finansowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku 

z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Wyjaśniła, że podjęcie tej uchwały 

umożliwi sprawne udzielanie wsparcia oraz przyspieszy wypłatę należnych świadczeń 

przysługujących na rzez obywateli Ukrainy przebywających na terenie Gminy Kołaczkowo. 

Ad.14 

Skarbnik Danuta Olejniczak omówiła proponowane zmiany w budżecie Gminy Kołaczkowo 

na 2023 r. 

Radny Jerzy Woś poprosił o wyjaśnienie dlaczego wprowadza się nowe zadanie do budżetu 

zakup samochodu do OSP Gorazdowo i przenosi się środki z budowy drogi w m. Krzywa Góra.  

Radny Michał Stefański uważa za zasadne zakup samochodu strażackiego do Gorazdowa, 

jednocześnie jako reprezentant Zarządu Gminnego OSP jest zbulwersowany, że został 

pominięty przy planowaniu tego zakupu. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że pierwsza informacja była już przekazana do Prezesa 

Zarządu OSP. 

Agata Gruszczyńska prezes OSP Gorazdowo wyjaśniła, że na stanie OSP Gorazdowo posiada 

samochód marki żuk z 1989 r. Planowany zakup dotyczy lekkiego wozu pochodzącego 

z Białego Piątkowa. W funduszu sołeckim Gorazdowa zaplanowana jest kwota 31 500 zł. Żuk 

zostanie sprzedany i środki wrócą do urzędu. Uważa, że prezes zarządu gminnego był 

poinformowany o planowanym zakupie. 

Radny Michał Stefański odpowiedział, że prezes sam nie decyduje tylko cały zarząd. Pani 

Agata złożyła wniosek do budżetu o zakup samochodu do Gorazdowa, a Sokolniki złożyły 

wniosek do zarządu gminnego OSP o przekazanie samochodu z Kołaczkowa.  

Radny Robert Ptaszyński uważa, że Gorazdowo już dawno mówiło o zakupie samochodu 

strażackiego.  



Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że wnioski złożone do projektu budżetu zostały odrzucone 

z powodu braku środków. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała, czy jako instytucja możemy zapłacić 

cenę wynegocjowaną, a nie cenę rynkową.  

Rafał Masłowski radca prawny uważa, że wycena formalna nie jest wymagana. 

Wyniki głosowania Za: 12, Przeciw: 0, Wstrzymuję Się: 1, Brak Głosu: 0, Nieobecni: 1 

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała w jakim celu zwiększa się środki na świetlicę wiejską 

w Żydowie. 

Sekretarz Ilona Orakowska odpowiedziała, że zostały wymienione drzwi i elektryka  

w korytarzu i świetlicy, które nie były zaplanowane do remontu. 

Radny Robert Ptaszyński zapytał o budowę drogi Wszembórz Libobry. Uważa, że projekt jest 

realizowany bardzo długo.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że projektant nie mógł wykonać wcześniej projektu drogi, 

ponieważ w działkach przyległych nie zostały uregulowane sprawy spadkowe. Dopiero teraz 

po ich uregulowaniu projektant ma przedstawić aneks do umowy.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała ile umów było zawartych z wykonawcą 

w ubiegłym roku. Uważa, że jest bardzo dużo rzeczy rozciągniętych w czasie.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że w czasie pandemii nie było ofert do wykonania tych 

robót i jeżeli wpłynęła jedna oferta to została wybrana do realizacji. W wyniku wystąpienia 

nieprzewidzianych zdarzeń również wyrażamy zgodę na aneksowanie umowy. Dodała, że ten 

wykonawca był już ukarany za nieterminowe wykonanie robót. Natomiast w ramach 

współpracy wykonał pilnie projekt na drogę w Sokolnikach. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała czy był wybór firm dotyczący napraw 

poremontowych na osiedlu w Borzykowie.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że wykonawca firma Drokan zobowiązał się wykonać 

naprawy poremontowe. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska odpowiedziała, że jest to trzecia naprawa 

wykonywana przez tą firmę. 

Sekretarz Ilona Orakowska odpowiedziała, że inspektor nadzoru Pan Wojciński stwierdził, że 

taka naprawa jest dopuszczalna.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała czy zostały wprowadzone rozmowy 

z Powiatem Wrzesińskim odnośnie wykonania odwodnienia przy ul. Piaskowej w Borzykowie. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że były prowadzone rozmowy jednak powiat nie zaplanował 

tego zadania w budżecie. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że rozmawiała z Naczelnikiem 

Wydziału Dróg Powiatowych o wspólnej inwestycji naprawczej, który stwierdził, że inicjatywa 

musi być po stronie Gminy Kołaczkowo i prosi o wystosowanie odpowiedniego pisma w tej 

sprawie. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że to nie jest zadanie gminy Kołaczkowo. Jeżeli powiat 

przygotuje kosztorys, wówczas rada zadecyduje o tym czy przeznaczyć środki z budżetu czy 

nie.  

Ad.15 



Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w wieloletniej prognozie 

finansowej na lata 2023-2030. 

Ad. 16 

Radny Jerzy Siemiątkowski zawnioskował o wycięcie odrostów przy drodze Zieliniec-

Bieganowo. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła         Przewodnicząca Komisji  

Monika Nowak                                         Danuta Grabowska 

 

 

 

 


